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   Česká společnost elektroniků, z. s.  

   Informace kanceláře spolku číslo   

Září 2018 

         

Historie kolínského hifi-klubu  

V roce 1972 byl založen hifi-klub v Kolíně, nejdříve jsme se scházeli v Radio učebně v budově 

Svazarmu, nebo u předsedy Vladimíra Svobody v obýváku. Už první rok jsme navázali spolupráci  

s okresní knihovnou a pořádali tam v čítárně hudební pořady pro veřejnost. V roce 1973 jsme se už 

účastnili na Hifi-amě v Mladé Boleslavi a po otevření klubu pro mládež (M klubu) jsme tam pořádali 

pravidelné diskotéky. 

V roce 1974 jsme začali pořádat diskotéky a poslechové pořady také v Domě pionýrů, kde byl větší 

sál, jako hosta se nám podařilo umluvit i Karla Zicha. Techniku jsme měli různě u členů doma  

a sháněli jsme vlastní klubové prostory. V roce 1976 jsme si pronajali bývalý obchod na Zálabí.  

Klubovnu jsme vybavili technikou, nářadím a založili jsme kroužek elektroniků pro děti ze základních 

škol, který se scházel každou středu. 

Abychom získali peníze, stavěli jsme také hifi techniku na zakázku. Vrcholem našeho snažení v té 

době bylo uspořádání krajské výstavy Hifi-ama 79, ve výstavních prostorech Okresního muzea.  

Za 4 dny navštívilo výstavu 4500 návštěvníků. Přišlo k nám mnoho nových členů a založili jsme 

kroužek mladých elektroniků na 5. ZDŠ. V roce 1980 jsme se začali více věnovat AV tvorbě, navázali 

jsme spolupráci s fotoklubem, koupili jsme diaprojektory, postavili prolínačku a tvořili pořady 

s diapozitivy. Zúčastnili jsme se na FATech v Jihlavě a školení k AV tvorbě. Každoročně jsme také 

zajišťovali pro město ozvučování pietního aktu u hrobu Františka Kmocha. 

V roce 1983 jsme uspořádali krajský FAT v divadle Pod zámkem v Poděbradech a navázali spolupráci 

s odborem kultury Středočeského kraje. V roce 1984 jsme pořádali v Kolíně celostátní soutěž 

mladých elektroniků, do poroty přijeli známé tváře Ing. Machalík z Tesly Rožnov a Petr Žák z Brna. 

Klub se nám rozrostl o mladé členy a po návštěvě Hifi-klubu Havířov jsme v roce 1986 rozjeli 

diskotéky ve velkém.    

Každý čtvrtek jsme pořádali diskotéky v kulturním domě, až pro tisíc lidí. Vydělané peníze jsme 

investovali do techniky, koupili jsme starou Škodu 1203, video kamery a začali shánět větší 

prostory. 

S technikou, kterou jsme měli, jsme ozvučovali také Středočeské dny Svazarmu, na letišti v Kolíně, 

Kladně a Berouně. Pořádání poslechových pořadů jsme přesunuli do divadelního klubu, někteří naši 

členové pořizovali na zakázku videozáznamy ze svateb.  
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V té době se stále více členů začalo zabývat počítači, pořídili jsme PMD a Sinclair, později Amigu.    

Díky našim členům, kteří pracovali v Tesle jako programátoři NC strojů, jsme pomohli rozjet kroužek 

výpočetní techniky na 6. ZDŠ. V letech 1987 a 1988 jsme zajištovali čtrnáctidenní celostátní letní 

soustředění mládeže k VT ve školicím středisku Svazarmu v Božkově u Mnichovic. Byla to taková 

setkávání počítačových nadšenců.  

V roce 1990 jsme získali nové prostory a zajišťovali správu budovy, kde sídlilo více organizací 

Svazarmu. 

Ale v roce 1991 se budova vrací v restituci a opět jsme hledali nové prostory. Změnili jsme také 

název klubu na Klub elektroniků Kolín. 

V roce 1992 jsme sehnali prostory v suterénu panelového domu a postavili tam televizní studio, 

měli jsme napojení do kabelové TV bytového družstva, kde bylo 3500 přípojek.  Rozvíjeli jsme 

videotvorbu a ozvučování, vysílali jsme místní info-kanál.  

Bylo to naše Studio ATS1. Vysílali jsme každý den počítačem řízené vysílání celodenní smyčky, v 

úterý se vkládali aktuality a ve čtvrtek se promítal film. Přišli noví členové, v té době jsme měli 160 

členů. 

V roce 1994 jsme ukončili vysílání, síť koupil Kabel plus, a zase jsme hledali prostory. Přestěhovali 

jsme se do učiliště spojů, ale činnost Tv studia se nám již nepodařilo obnovit. Ubylo nám členů a po 

třech letech jsme se stěhovali do kanceláře v budově U křižovatky.  Po dvou letech jsme už 

nevydělali ani na nájem, a tak se dál scházíme v restauraci, činnost klubu je minimální, občas něco 

ozvučíme, nebo se zúčastníme akce ČSE.                                                                

                                                                                                              Pavel Fousek, předseda klubu                             

 

 

 

 


